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Vänstern i Knivsta är en del av 
skriftserien Folkviljan.

Demokratisera 
skolan
Experimentet med mark-
nadsskolan måste få ett 
slut. En gång var Sverige ett 
föregångsland inom skolan. 
Det kan vi bli igen genom att 
skapa en demokratiskt styrd 
skola med fokus på eleverna.

Lyssna på  
personalen
Avdelningar hålls stängda 
i brist på undersköterskor. 
Förbättringar behövs för 
såväl patienter som medar-
betare. Det är tid att lyssna 
på personalen, höja lönerna 
och förbättra arbetsmiljön  
på Ackis. 

Knivsta växer
Knivsta växer och fler vill 
flytta hit. Genom fattade 
beslut kommer det att ske på 
ett socialt hållbart sätt med 
såväl klimatet som barnen  
i fokus. Ett samhälle som är 
bra för barnen är bra för alla.
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Vänstern 
i Knivsta

När vi efter flera år av pan-
demi kan samlas för 1 maj är 
fredsfrågan avgörande. Det 
illegala ryska överfallet och 
angreppskriget på Ukraina 
måste fördömas och 
stoppas. Ryssland ska ut 
ur Ukraina. Alla människors 
rätt att leva i fred och frihet 
ska försvaras. 
 De som drabbas hårdast 
av kriget är den Ukrainska 
befolkningen där miljoner 
tvingats på flykt. Nu är det 
vårt ansvar att ställa upp. 
I många år har Vladimir 
Putins Ryssland jagat och 
fängslat demokratiakti-
vister och kritiker av hans 
reaktionära och national-
konservativa regim. Många 
är beroende av den ryska 
gasen för sina energibehov 
och har därför inte agerat 
med kraft mot Putins regim.
 Tillsammans kan vi på 
1 maj visa vår solidaritet och 
kräva fred. Vi kan försvara 
det Ukrainska folkets rätt till 
frihet. Vi kan stå upp för de 
ryssar som vågar kritisera 
Putins regim. Du kan bidra 
till årets 1 maj-insamling till 
stöd för Ukrainska flyk-
tingar.
 Den klassiska parollen 
Alla folks frihet – hela värl-
dens fred är uppfordrande. 
Freden är allas vårt ansvar 
oavsett om kriget rasar i 
Europa eller på andra plat-
ser i världen. Organisera dig 
för fredan tillsammans med 
oss i Vänsterpartiet.

Alla folks 
frihet – hela 
världens 
fred

vansterpartiet.se/ 
blimedlem
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Ta tillbaka 
kontrollen över 
välfärden
Vi behöver en starkare välfärd utan vinstintresse. 
Vänsterns partiledare Nooshi Dadgostar vill kasta ut 
aktiebolagen ur skolan.
Sida 4–5

Tillsammans  
för allas  
välfärd
Sida 8
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Här finns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet
Knivsta

Spakbacken 29
741 94 Knivsta

Hemsida:
knivsta. vansterpartiet.se

E-post: 
christer.johansson@vansterpartiet.se 

Telefon: 
070-824 86 65

Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

Birgit Sjövall
volontär, 71 år

– Jag går i förstamaj tåget 
för att manifestera 

betydelsen av socia-
lism och solidaritet för 
alla. Som socialist och 
vänsterpartist går jag 
i förstamajtåget för att 

visa min politiska 
hemvist.

Elin Johansson,
musiker 

och kommunikatör, 43 år

– För att det känns bra 
och viktigt att visa att 
vi är många som står 

upp för demokrati, rätt-
visa och jämlikhet.

Gustav Ålander,
apotekare, 38 år

– För att det är kul! 
Det finns hur många 

schyssta människor 
som helst att prata 
med, bara man vågar 
säga hej. Och fram-
förallt att man kan se 

att man inte är ensam,  
isolerad, utan att det 

finns fler som vill ha ett 
bättre samhälle.

Rasmus Rostö
koordinator, 28 år

– Jag går i förstamaj-
tåget för allas rätt till 
att påverka sin egen 
framtid, särskilt kring 
saker som utbildning, 

arbete och att det är upp 
till en själv att välja om 

och vem man vill bilda  
familj med.

FRÅGA 4
Varför väljer du att gå 
i årets förstamajtåg?

● Från att ha varit ett föregångsland inom skola 
har Sverige blivit unikt på ett negativt sätt. Sverige 
är nämligen det enda land i världen som kombi-
nerar en skattefinansierad skolpeng med obegrän-
sade möjligheter att ta ut vinst och en närmast fri 
etableringsrätt för privata aktörer. 

De som främst får betala för detta marknads-
experiment är eleverna. Vi ser skolor som går i 
konkurs mitt i terminen, sjunkande skolresultat, 
färre lärare och en allt större klyfta mellan elever 
från familjer med hög utbildning och elever från 
en socioekonomiskt svagare bakgrund. 

Det svenska skolsystemet med friskolor och 
skolpeng medför också en rad problem för kom-
munerna. Det blir svårare att planera långsiktigt 
för verksamheten och är allmänt fördyrande, 
eftersom privata aktörer måste tilldelas medel 
i samma utsträckning som kommunala oav-
sett om det behövs eller inte. Om kommunen 
exempelvis bygger en ny skola som medför högre 
lokalkostnader så måste de privata kompenseras 
för detta i samma utsträckning, även om lokalerna de 
vistas i har oförändrade driftskostnader.

Vänsterpartiet vill se ett slut på marknadssko-
lan och en majoritet av svenska folket håller med. 
Enligt en undersökning gjord av SIFO vill åtta 
av tio begränsa eller förbjuda vinstuttag i skolan. 
Skattepengar ska gå till elever och personal - inte 
till skolföretagens vinster. Skolan ska styras för 
att ge eleverna så bra utbildning som möjligt, inte 
efter vad som ger mest vinst till dem som äger 
skolorna.

Vänsterpartiet vill därför ha en gemensamt 
finansierad och demokratiskt styrd skola i Knivsta, 
där det är behoven som styr resursfördelningen. I 
en likvärdig skola ges varje elev goda möjlighe-
ter att få sina behov tillgodosedda och på så sätt 

kan alla elever nå målen. Låt oss 
bygga ett gymnasium som har 

ungdomars bästa som högsta 
målsättning.  

Maria Fornemo (V)
1:e vice ordförande 

i Knivstas utbildningsnämnd

Ljus och klimatsmart. Knivstas senaste kommunala grundskola, Adolfsbergsskolan, i Alsike.

Knivsta växer och det har blivit dags att överväga en ny gymnasieskola. 
Vänsterpartiet vill se en gymnasieskola där elevernas rätt till utbildning 
är i fokus. En skola i kommunal regi, där Knivstabornas skattepengar går 
till det de är avsedda för och inte till vinstdrivande marknadsskolor.

LEDARE

Knivstabornas pengar
ska inte gå till
marknadsskolor
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Nooshi  
kämpar för 
allas välfärd
Att ta tillbaka kontrollen över den svenska välfärden 
står högt på partiledaren Nooshi Dadgostars lista. 
Men hur förlorade vi egentligen kontrollen och vad 
har det betytt i praktiken? Hur går vi tillväga för  
att vrida vår gemensamma välfärd ur händerna  
på riskkapitalister och storbolag?

Välfärden  
byggdes upp av  
arbetarrörelsen 
genom politiskt 
arbete och vi kan 
göra det igen.

N
ooshis första dryga år som 
partiledare har präglats av 
flera stora vinster i väl-
färdsfrågor. Först stoppades 
högerpartiernas nästa stora 

experiment, marknadshyrorna, som på 
sikt hade inneburit höjda hyror för Sveri-
ges tre miljoner hyresgäster. Därefter fick 
partiet in 2000-talets största förbättring 
av sjukförsäkringen i höstens budget, 
trots att Centerpartiet förbjudit Socialde-
mokraterna att förhandla med Vänster-
partiet. Till sist kom garantitillägget, den 
största förbättringen av svenska pensioner 
i modern tid, som man förhandlade fram 
i samband med att Magdalena Andersson 
tillträdde som ny statsminister. 
 – I 30 år har både socialdemokratiska 
och moderata regeringar berättat för 
väljarna att det inte går att göra något 
bättre. De har målat upp det som att det 
bara finns en väg att gå, att de måste till 
nedskärningar, försämringar och priva-
tiseringar. Det är inte sant och det har vi 
visat. Socialdemokraterna sa att de var 
tvungna att införa marknadshyror, att det 
inte fanns majoritet för en bättre sjukför-
säkring eller högre pensioner. Alltihop 
var omöjligt, ända tills vi gjorde det ändå 
och då var det helt plötsligt självklarheter, 
säger Dadgostar. 

Folkomröstning
Redan flera vinster alltså, men det bety-
der inte att partiledaren planerar att vila 
på lagrarna. Det finns fortfarande många 
strider att vinna om samhället ska byggas 
starkt och tryggt igen. Nästa gäller sko-
lan. Tidigare i år gick Nooshi ut tillsam-
mans med partiets utbildningspolitiska 
talesperson Daniel Riazat och krävde en 
folkomröstning som skulle avgöra aktie-
bolagens framtid i svenska skolan. 
 – Det som har hänt med den svenska 
skolan de senaste trettio åren saknar helt 
motstycke. Den svenska skolan var värl-
dens mest jämlika och en av de allra bästa 
i världen. Sen kom friskolereformen, 
och med den vinstjakten, marknadssko-
lan och aktiebolagen som tjänar pengar 
på att spara in på våra barns skolgång. 
Effekterna för både elever och lärare har 
varit katastrofala; lärarna bränns ut av allt 
extra arbete, barn segregeras, resultaten 
sjunker och skolorna har blivit otryggare. 
Skolan som jag minns från min barndom, 
där kirurgens dotter satt bredvid vårdbi-
trädets son och båda kunde räkna med en 
utbildning som gav dem vägen till dröm-
jobbet, den finns inte längre. Den ska vi 
bygga upp igen, det känns också omöjligt 
nu men kommer vara självklart när det 
är gjort. Åtta av tio svenskar vill inte 
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En skola fri från 
vinstintresse
Daniel Riazat är Vänsterpartiets utbildningspolitiska 
talesperson. Han driver bland annat frågan om en folk-
omröstning som skulle göra det förbjudet för aktie- 
bolag att driva förskolor och skolor.

ha kvar systemet med vinster i skolan 
som vi har idag, till slut måste de andra 
partierna också inse att det inte längre är 
hållbart.

Slimmar verksamheten
Andra svagheter i välfärden har obarm-
härtigt avslöjats under pandemin. Det 
svenska vårdsystemet har varit pressat 
under många år, men efter två år med 
en ovanligt hög belastning så är köerna 
till operationer och annan specialistvård 
längre än någonsin tidigare. Läkare, sjuk-
sköterskor och annan vårdpersonal har 
slitit ut sig för att kunna möta det ökade 
behovet av vårdplatser, men nu talas det 
återigen om nedskärningar och bespa-
ringar i vården.   
 – För knappt trettio år sedan, 1994, 
fanns det 5,2 vårdplatser per tusen 
invånare. Nu är det nere på 2,2. Det är så 
klart inte en slump, det är politiska beslut 
som ligger bakom det. Man slimmar 
verksamheten för att spara pengar och 
så man låter varje anställd jobba för två. 
Med mätning och kontroller av allt så 
ger man ändå sken av att vården håller 
samma kvalitet som förut, men vem som 
helst kan förstå att det inte stämmer. Det 
brukade inte vara tolv timmar kö till 
akuten och gravida kvinnor brukade inte 
behöva åka flera timmar för att få plats på 
BB. Det här är ett resultat av att höger-
regeringar skurit ner med minst hundra 
miljarder i välfärden, resonerar Nooshi 
Dadgostar. 

Avslöjande kris
Under pandemin har det synts tydligare 
än vanligt hur sårbar den ned-
bantade sjukvården faktiskt 
är. När covid-19 rasade 
som värst våren 2020 
ledde bristen på 
vårdplatser till 
att många som 
behövde vård 
avstod från att 
söka den, och 
avsaknaden av 
skyddsutrust-
ning satte vård-
personalens liv 
och hälsa på spel. 
De beredskapsla-
ger med bland annat 
skydds- och sjukvård-
smaterial som avvecklades 
på nittiotalet, men som i till exempel 
Finland fortfarande stod beredda, hade 
gett Sverige en helt annan motståndskraft 
i pandemins första fas.  
 – Vid en kris märks det så klart ännu 

tydligare hur svag välfärden har blivit. 
Vårdpersonalen bar oss genom den här 
pandemin, men vi kan inte räkna med 
att de gör det nästa kris också, det finns 
gränser till och med för vad de klarar av. 
Systemet måste byggas starkt istället, det 
måste till pengar men också en långsiktig 
planering för hur vi ska kunna rekrytera 
all den personal som välfärden skriker 
efter, fortsätter partiledaren. 

Vi måste kliva fram
Hur ska det då göras? Hur tar vi tillbaka 
kontrollen, och hur bygger vi upp det 

starka samhället igen?
 – Vi har en stor fördel 

och det är att vi redan 
har gjort det en 

gång. Sverige har 
inte alltid varit 
ett folkhem, 
för bara drygt 
hundra år 
sedan var det 
fattighuset som 
gällde för den 
som hamnade 

utanför. Välfär-
den byggdes upp 

av arbetarrörel-
sen genom politiskt 

arbete och vi kan göra 
det igen. Det kräver vilja och 

det kräver engagemang. Det kräver att 
människor fortsätter demonstrera för en 
tryggare förlossningsvård, för bättre sko-
lor och fler och bättre bostäder. Sveriges 
fackföreningar måste ta ställning för 
bättre villkor och tryggare anställningar. 
Men vi som parti har också behövt 
förändras. Vi har förstått att vi inte 
kan lita på att någon annan tar ansvar 
för vår gemensamma välfärd. Det är vi 
som måste kliva fram och driva igenom 
förbättringarna för vanligt folk, Social-
demokraterna gör det inte längre. Det är 
därför vi har sagt att vi inte kommer att 
ingå i ett regeringssamarbete som inte 
höjer pensionerna och det är därför vi 
tar striden om aktiebolagen i skolan nu. 
Vi i Vänsterpartiet lovar inte vitt och 
brett, men det vi lovar håller vi. Vi ska 
ta tillbaka kontrollen, vi ska bygga ett 
starkt samhälle igen. Vi har redan börjat, 
med en bättre pension och en tryggare 
sjukförsäkring. Men det är verkligen 
bara början, det finns fortfarande många 
strider kvar som vi ska vinna!

Text: Martin Thåström

● Daniel, vad är det egentligen 
för fel på att aktiebolag driver 
svenska skolor?

Marknadsskolan innebär en rad 
negativa saker för barn, elever 
och personal. Att man kan göra 
vinster i skolan har lett till att 
stora skolkoncerner som sätter 
vinst före elevernas bästa drar 
ner på behöriga lärare och 
stödpersonal, segregerar barn 
för att få ett enkelt elevunder-
lag och delar ut glädjebetyg för 
att stärka sina rykten. Det har 
tyvärr också inneburit mindre 
resurser och mer svårigheter 
att planera för den kommunala 
skolan. Än så länge hålls den 
flytande tack vare tiotusentals 
engagerade rektorer och lärare, 
förskollärare och fritidspeda-
goger men de kommer inte 
kunna bära den för evigt. Hela 
skolsystemet måste reformeras 
i grunden. Att förbjuda själva 
vinsterna är väldigt svårt att få 
till rent juridiskt. Därför vill vi 
istället komma åt dem genom 
att förbjuda aktiebolagsformen 
inom skolan.

Och varför en folkomröstning, 
räcker det inte med att driva 
frågan politiskt? 

Det finns flera skäl. Dels så har 
vi haft marknadsskolan i trettio 
år nu. För varje år som går växer 
skolkoncernerna, de stärker 

sin ställning och köper på sig 
fler skolor. Vänder vi inte den 
utvecklingen nu genast så finns 
det en risk att det blir omöjligt 
att göra det i framtiden. Varje 
valrörelse så seglar skolan upp 
bland de viktigaste frågorna och 
partierna lovar bättring, men 
sen händer ingenting. En folk-
omröstning är visserligen bara 
rådgivande, men ofta så följer 
riksdagen folkets beslut. Se på 
omröstningen om EMU, där var 
majoriteten av partierna för, 
men man respekterade resul-
tatet och höll oss tack och lov 
utanför valutaunionen. 
 Ett annat skäl är att högerpar-
tierna inte representerar sina 
väljare i skolfrågan. Åttio pro-
cent av svenska folket vill inte 
ha dagens system med mark-
nadslogik och vinster i skolan 
och av Moderaternas väljare är 
det bara var fjärde som godkän-
ner den egna skolpolitiken. Det 
struntar högerpartierna i efter-
som de lyssnar mer på friskole-
koncernernas lobbyister än på 
sina väljare.
 Vi är det enda partiet som på 
allvar driver frågan om en skola 
utan aktiebolag och vinstkrav, 
men högerväljarna vill också 
sätta sina barn i bra och trygga 
skolor. Många av dem kommer 
kanske aldrig rösta på Vänster- 
partiet, men det finns en god 
chans att de röstar för att bygga 
skolan stark och jämlik igen. ■
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Folkomröstning. Vänsterpartiets utbildningspolitiska person Daniel Riazat driver 
frågan om en folkomröstning om friskolornas vinster.

3 vänstersegrar
Vänsterpartiet försvarar välfärden 
för vanligt folk. Här är tre av våra 
segrar.

Stoppade marknadshyror 
– inga höjda hyror för tre 
miljoner hyresgäster

De största förbättringarna 
av sjukförsäkringen på 20 år

Rejält höjda pensioner för 
700 000 pensionärer
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Bli medlem Att Vänsterpartiet finns i Knivsta är inte 
självklart. Att Sverige är en demokrati är inte 
självklart. Bli medlem! Att jobba kollektivt kan 
vara knöligt, men är alltid mödan värd. 

Vi behöver varandra. Av var och en efter för-
måga, åt var och en efter behov. Slår ditt hjärta 
rött för solidaritet så bli medlem idag.
vansterpartiet.se/bli-medlem

  
KRÖNIKA

Hållbart 
med Agenda 
2030
Knivsta kommun växer och 
många människor flyttar hit, 
mycket tack vare närheten till 
naturen. 
     Fyrspårsavtalet mellan 
kom  munen och staten medför 
ökad byggnation av bostäder i 
utbyte mot fyra spår i regionen 
och en ny station i Alsike. Minst 
30 procent av bostäderna ska 
vara hyresrätter och minst tre 
procent med normhyra.
    Kommunens arbete, liksom 
samhällsbyggandet, ska ha 
grund i Agenda 2030, FN:s 17 
globala mål för socialt, miljö-
mässigt och ekonomiskt 
hållbar utveckling. I utveck-
lingsprogrammet Knivsta 2035 
anges en strategi för stadsut-
veckling för två nya hållbara 
stadsdelar i västra Knivsta 
och Alsike. De två grönskade 
stadsdelarna ska byggas håll-
bart – socialt, miljömässigt och 
ekonomiskt – och samverka 
med en levande landsbygd. 
     Stadsbyggnadsprinciper 
med arkitekturpolicy har tagits 
fram och innehåller riktlinjer 
för allt från torg, hushöjder och 
husfasader till gröna rum, gator 
och belysning, samt konst. 
     Detta dokument ligger i 
linje med Vänsterpartiets 
önskan om barnen i fokus med 
naturom råden, lekparker och 
trivsamma torg. För både bar-
nen och klimatet är gång-  
cykel- och kollektivtrafik 
viktigt. Vi har redan naturre-
servat vid Gredelby Hagar och 
Trunsta träsk, efter en motion 
på Vänsterpartiets initiativ. 
Glädjande nog planeras även 
Kölängs skogen vid Valloxen 
och Ängbyskogen i Västra 
Knivsta att bli naturreservat.

Anna 
Svensson
vice ordf, 
V Knivsta

●●   Vi är den första generationen som tyd-
ligt drabbas av klimatkrisen, men också 
den sista att verkligen kunna göra något 
åt den. Enligt forskarna har vi högst nio 
år på oss att uppnå de bindande målen i 
Parisavtalet. Medan vissa länder, partier 
och individer tror att det går att fortsätta 
som tidigare tar Vänsterpartiet avtalet på 
fullaste allvar. 

En kommun, likaväl som ett land, 
kan gå före och visa vad som går att 
göra. I Knivsta har Vänsterpartiet lagt 
fram förslag för ett bättre klimat. Så har 
Gredelby hagar och Trunsta träsk blivit 
naturreservat — en viktig lunga mitt i 
kommunen på kort avstånd för många 
Knivstabor. Så har kommunen antagit en 
koldioxidbudget i vilken det beskrivs vad 
kommunen behöver göra för att klara vår 
del av Parisavtalet. Mycket handlar om 
transporter och behovet att ställa om till 
ett mer hållbart resande. 

Oacceptabel fördyring
Det är upprörande och oacceptabelt att 
taxorna för kollektivtrafiken ökat med 
över 40 procent de senaste tio åren, 
Vänsterpartiet budgeterar både lokalt och 
nationellt för en billigare kollektivtrafik 
då vårt mål är att kollektivtrafiken ska 
vara avgiftsfri och en del av den allmänna 
välfärden. Runt om i världen pågår intres-

Tågkaos, ökande biljettpriser och vinstmaximering. Dagens kollektivtrafik 
lämnar mycket att önska. Vänsterpartiet Knivsta menar att arbetet för 
att stoppa klimatförändringarna måste inkludera kollektivtrafiken.

Vi vill se en BRA 
kollektivtrafik

santa reformer med fri kollektivtrafik; 
Dunquerque, Luxemburg och Estlands 
huvudstad Tallinn för att nämna några 
exempel. 

Sammanhållen järnväg
Järnvägssystemet i Sverige är idag upps-
plittrat på en mängd privata och statliga 
aktörer vilket har lett till minskat hel-
hetsansvar och bidragit till stora problem 
i tågtrafiken. För att stoppa tågkaos och 
ofta förekommande förseningar vill vi 
istället skapa ett sammanhållet modernt 
järnvägssystem. Detta tror vi leder till 
den största samhällsnyttan.

Järnvägsunderhållet behöver förstatli-
gas och SJ bör få ökat ansvar för tillgäng-
lig tågtrafik på stambanorna. Det skulle 
öka utrymmet för SJ att bedriva trafik i 
hela landet. Att privata operatörer kan 
plocka russinen ur kakan på lönsamma 
sträckor motverkar förutsättningarna 
för klimatsmart resande i andra delar av 
landet. Möjligheten att resa klimatsmart 
och billigt ska vara i fokus, inte vinst-
maximering.

Transporter står för ungefär en tredje-
del av klimatutsläppen i Knivsta. Genom 
att fler resenärer och mer gods färdas 
på järnväg istället för på vägarna kan 
utsläppen minska. Därför måste de håll-
bara resealternativen göras ekonomiskt 

attraktiva för resenärer och företag. Idag 
fungerar SJ i princip som vilket bolag 
som helst och har avkastningskrav till 
staten. Vänsterpartiet anser att avkast-
ningskravet ska tas bort och att pengarna 
istället bör återinvesteras för att uppnå 
förbättrad service och sänkta biljettpriser. 
Det är dags att ta persontransporternas 
klimatpåverkan på allvar och sätta rese-
närernas intressen först.

Din röst kan avgöra
Ingen av oss vet vad som händer efter 
valet, men vi vet att din röst kan avgöra. 
Vi vill att den rösten räknas. Därför 
tycker vi att du ska lägga den på ett parti 
som står upp för de förändringar som 
behöver göras i Knivsta och i resten av 
Sverige. Med fri och trygg kollektivtrafik 
kommer många att kunna parkera bilen, 
resa klimatsmart och slippa bekymra sig 
över dyra bensinpriser.

Christer 
Johansson
ordförande och 
gruppledare

Vänsterpartiet 
Knivsta

Lösningen. Det måste bli attraktivare att välja bussen.
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allt sämre. Den 
psykiska ohäl-
san håller 
på att bli en 
folksjukdom 
och sam-
tidigt ser vi 

hur ojämlik-
heten ökar i     

raketfart.
Här finns ett val 

att göra. Vinsterna 
från teknikens utveckling kan gynna 
aktieägarna medan flertalet fortsätter 
stressa och slita ut sig. Men målet med 
samhällsutvecklingen måste väl vara att 

Har du besökt oss i Vänsterpartiet Knivsta på 
vår hemsida? Där hittar du aktuella lokalpolitiska 
texter och vårt kalendarium med aktiviteter 
såsom medlemsmöten och Röd lördag. 
På Röd lördag står vi en gång i månaden på Såg-

verkstorget i Knivsta och regelbundet vid Damm-
parken i Alsike för att träffa dig, bjuda på fika och 
utväxla idéer.  Välkommen!

Hemsidan hittar du på knivsta.vansterpartiet.se

Röd lördag

”Lyssna på oss 
i personalen”

Det krävs både högre lön och bättre arbetsmiljö om vården ska fungera bra.

● Genom hela historien har människ-
ans produktivitet utvecklats. Teknikens 
utveckling har gjort att vi behöver allt 
mindre tid för att göra samma jobb. Men 
digitaliseringar och så kallade effektivi-
seringar har fått svenska arbetare att må 

   

 

FOTO: DANIEL LUNDBLAD  

kunna ägna en större del av livet åt att 
leva. Vänsterpartiet arbetar för att Knivsta 
kommun som offentlig arbetsgivare ska 
vara ett föredöme på arbetsmarknaden. 
Vi strävar efter att de som arbetar för 
kommunen ska ha goda arbetsvillkor och 
trygga anställningar. Det skapar de bästa 
förutsättningarna för nöjda medarbetare 
och långsiktig kompetens i kommunens 
alla verksamheter.

Inför sextimmarsdag
Ett första steg i rätt riktning är att införa 
sex timmars arbetsdag på ett arbetsställe 
i kommunen. Vänsterpartiet Knivsta vill 
börja med kommunal verksamhet där det 

idag är svårt att rekrytera och där man 
åter kan bli beroende av dyra konsulter. 
På sikt ska reformen byggas ut tills den 
omfattar alla.

En arbetstidsförkortning ska täckas 
upp av nyanställningar, inte av att per-
sonalen ska springa ännu snabbare på 
kortare tid. 

Fler anställda ger också lägre arbets-
löshet. Med sex timmars arbetsdag kan 
vi dela på jobben istället för att några ska 
jobba ihjäl sig, medan andra tvingas sitta 
hemma utan att ha ett arbete att gå till.

Nina Broman Costa, 
fackligt aktiv

Vi vill korta arbetstiden i Knivsta

På Akademiska sjukhuset 
hålls vårdplatser stängda på 
grund av personalbrist. Sam-
tidigt satsas det inte tillräck-
ligt på löner och arbetsmiljö 
för att behålla anställda. 
Enligt Jenny Parkert, region-
kandidat från Knivsta som 
arbetar som undersköterska 
på Akademiska, är det dags 
att man börjar betala för det 
utförda arbetet.

● – Jag vet att det finns avdelningar på 
Akademiska där man stängt ner platser 
för att det är brist på undersköterskor. 
Ändå vill de inte satsa på oss. 

Jenny Parkert arbetar som underskö-
terska på Kärlkirurgen på Akademiska 
och är fackligt ombud för Kommunal. 
I år kandiderar hon även till regionfull-
mäktige för Vänsterpartiet. Hon är kritisk 
till att undersköterskorna glöms bort i 
lönesatsningar. I längden kan det leda till 
ännu större problem med personalbrist.

– Inom några år är det många av oss 
som går i pension och det är nog inte så 
många som vill jobba som undersköter-
skor i framtiden. Det är ett kul jobb, men 
det är ingen bra lön, konstaterar hon.

I första hand måste lönerna upp om 
fler ska vilja söka sig till yrket. Men 

enligt Jenny Parkert så måste även 
satsningar på arbetsmiljön ske för att 
nuvarande ska vilja stanna kvar. 
– Lyssna på oss i personalen! Vi har 
många förslag på hur arbetsmiljön ska bli 
bättre, men ingen som lyssnar. 

Arbetsmiljön är viktig
Neil Ormerod, regionråd för Vänsterpar-
tiet, håller med om att det behöver göras 
mer för arbetsmiljön på Akademiska. 
Både för patienternas och personalens 
skull.

– Vi kan inte fortsätta så här med 
stängda vårdplatser och en akut som 
utreds av statliga myndigheter år ut och år 
in. Det räcker nu. 

För att fler ska orka och vilja jobba 
kvar längre vill Vänsterpartiet till exem-
pel införa seniortjänster för underskö-
terskor. Tanken är att äldre och erfarna 
undersköterskor ska få möjlighet att gå 
ner i arbetstid med full lön och lägga mer 
tid på handledning till yngre kollegor. 

– Det är dags att inse att sjukvården 
behöver mer pengar. Det kan dels gå till 
seniortjänster, men även till fler anställda 
och högre löner för flera vårdyrken. Då 
kan vi öppna vårdplatser. I längden är det 
billigare att satsa nu än att fortsätta att 
slita ut Jenny och hennes kollegor, säger 
Neil Ormerod.

Text: Anne-Li Lehnberg

Hallå där
Anna Marklund

– När produktiviteten ökar 
borde vi som arbetar märka 
det, antingen i lönekuvertet 
eller i sänkt arbetstid. Vän-
sterpartiet har länge käm-
pat för arbetstidsförkort-
ning och idag är det 40 år 
sen senast.

 ”Inom några år är 
det många av oss 
som går i pension 
och det är nog inte 
så många som vill 
jobba som under-
sköterskor i fram-
tiden. Det är ett 
kul jobb, men det 
är ingen bra lön”

Neil Ormerod, regionråd för Vänsterpartiet  
och Jenny Parkert, undersköterska, vill 
båda satsa på personalen.

Du kämpar för bildning – vad 
är det för dig?
–  Det handlar om en djupare 
kunskap än utbildning. Bildning 
kan varje människa få till exem-
pel genom språk och historia 
och genom olika estetiska 
uttryck.

Varför är det viktigt med 
bildning?
–  När vi förstår att allt i livet 
inte är mätbart, som till exem-
pel värdet av en låt vi gillar eller 
en vacker naturvy, kan vi få 
insikt om livets mångsidighet. 
Då förstår vi att allt inte är svart 
eller vitt och söker inte enkla 
populistiska svar på svåra 
frågor. Kanske kan vi också 
lättare genomskåda falska på-
ståenden i medier av olika slag.

Vad skulle hända utan bild-
ning?
–  Bildning är det som demokra-
tin är till för: Alla människors 
rätt till mångsidig kunskap och 
olika uttryck. Tänk om vi inte 
hade musik, dans, bilder och 
teater. ■

Nina Broman Costa
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Torgmöte 
på Sågverkstorget 
Tid

10.00
Vi bjuder på politik med kaffe.
10.45 uppsamling inför avresa 
till firande i Uppsala

vansterpartiet.se


